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Medtem ko se po trpkih, tudi 
tragičnih izkušnjah prebijamo 
iz objema epidemije, povzro-
čene z neobrzdanim virusom 
Covid 19, se je izkazalo, da 

vsa znanost tega sveta brez 
žrtev in velikega odrekanja 
ne zmore povrniti brezmejne-
ga vedenja in brezskrbnega 
zdravja. 
Potrebno bo še veliko več discipline, 
odgovornega ravnanja posameznikov 
in množic ter tudi sreče, da bomo spet 
zaslužili življenje, približno donedav-
nemu ritmu in svoboščinam. Brez zna-
nja, garanja, človekoljubne pomoči in 
tudi preštevilnih žrtev, tudi znanosti na 
področju zdravstva, biokemije ter ob-
vladovanja pandemičnih razsežnosti 
nove bolezni, bomo ostajali nemočni 
in družba nesrečnih ljudi. Poseči je 
morala trda roka, da je seštevek vseh 
ukrepov in zdravstvene stroke usmeril 
naše prestrašeno, prerešetano ži-
vljenjsko pomembno svobodo v komaj 
znosen ritem. Ob težko pričakovanem, 
zdaj že resno napovedanem cepivu 
proti sevu virusa kovid, ob preceplje-
nosti najbolj izpostavljenih in ranljivih 
skupin ljudi, nam bo spet vrnjeno upa-
nje v normalnost življenja in funkcioni-
ranja naše družbe. 
A brez hudih posledic, tudi na ožjem 
področju naše dežele, države in v naši 
dolini, ne bo šlo. Ne le, da so verjetno 
številni starejši, kronično oboleli in na-
ključni ljudje v še polnem življenjskem 
zamahu zelo trpeli, med njimi so mno-
gi tudi v svoji agoniji in hudem trpljenju 
najbližjih prerano preminuli. Posledice 
socialne narave in prizadetega malega 
in velikega gospodarstva bodo hude in 
dolgotrajne. Tudi strah pred ponovno 
možno vrnitvijo ali kroničnim valova-
njem te, po svoje pošastne bolezni 
ne bo zlepa minil in prešel v rutinsko 
samozaščito. Če cepiva ne bi bila učin-
kovita in se vedenje naše družbe ne 
bi korenito spremenilo, bi bilo dobiti 

bitko še naprej zelo dramatično. Sim-
bolično,  po gledališko  radi rečemo, 
zavesa je padla. Od tu začnemo dru-
gače, bolj odgovorno, z drago plača-
nimi izkušnjami in vero v čas, ki nam 
bo prizanesel s tako težkimi, novimi 
preizkušnjami.
December, mraz, ki je potrkal v našo 
deželo, bo tokrat priložnost za po-
polno streznitev od samoumevnega, 
brezskrbnega življenja. Bo čas za 
prevzem odgovornosti na vseh ravneh, 
v vseh slojih družbe in tudi v družini. 
Poskrbimo, da brez pretiranega pri-
ganjanja izbranih predstavnikov naše 
družbe, vlade, zdravstva in represivnih 
organov storimo vse tisto, kar nam bo 
spet ogrelo domača ognjišča. Da pre-
prečimo ponovni val obolevanja, raz-
nos kužnega virusa in posledično novo 
trpljenje. Marljivi in disciplinirani ljudje 
si tega ne zaslužimo, od drugih pa zah-
tevajmo, da nam omogočajo spet bolj 
sproščeno življenje, sobivanje in vese-
lje do ustvarjanja na vseh ravneh. Le 
tako bo december spet čas umirjenja, 
družinskih in prijateljskih srečanj ter s 
pridihom veselja. Preženimo hlad iz na-
ših duš in se veselimo, da smo preživeli 
okroglo desetletje, dočakali nov mej-
nik, ter stopajmo v novo leto obdobje 
zrelejši, odgovornejši in močnejši.
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Pismo Matevža Perovca (SNS) odpira vpra-
šanja, ki se jih na Občini Šoštanj (OŠ) še 
kako zavedamo, vendar pa postavlja stvari 
na povsem napačna dejstva in argumente. 
Občina ima zaradi velikega  priseljevanja 
ogromno težav, ki jih mora reševati. 
Sprašujemo se, od kod avtorju trditev, »da ima 
OŠ do priseljevanja tujcev zelo topel in prija-
teljski odnos. Tako zelo prijateljski, da je in še 
prihaja do nekontroliranega uvažanja tujcev v 
našo občino.« OŠ doslej še ni »uvozila« nobe-
nega tujca. Tujci prihajajo v našo občino zato, 
ker tu dobijo možnost prebivanja, morda celo 
samo fiktivne prijave na naslovih v naši obči-
ni. Na to, kdo in koliko ljudi se prijavi na na-
slove v OŠ, nimamo nobenega vpliva. Občina 
je imela zadnji razpis za dodelitev neprofitnih 

stanovanj v najem v letu 2015. Takrat je bila 
narejena prednostna lista za menjavo stano-
vanj in prednostna lista za najem stanovanj. 
To pomeni, da do danes občinskega stanova-
nja ni mogel dobiti nihče, ki se ni prijavil na 
razpis leta 2015. Pa še to, na razpis so se lah-
ko prijavili le državljani Republike Slovenije 
in občani OŠ. Prijava stalnega ali začasnega 
bivališča se ureja na upravni enoti. Ob prijavi 
mora prijavitelj predložiti soglasje lastnika, 
da se lahko prijavi na določen naslov, v koli-
kor ni lastnik in nima najemne pogodbe. Tujci 
pa morajo imeti še dovoljenje za prebivanje, 
ki ga ne izdaja Občina, ampak država. Prav 
tako nikakor ne drži navedba avtorja: »Zdi se, 
da je prioriteta Občine, da skrbi predvsem za 
reševanje socialnega statusa priseljencev.« 
Občina pri reševanju socialnih statusov nima 
nobenih prioritet. Socialnih transferov ne do-
loča Občina, ampak se urejajo preko centrov 
za socialno delo (CSD). Je pa Občina tista, ki 
na podlagi odločb CSD plačuje subvencijo 
stanarine, doplačuje oskrbo v vrtcu, brezpo-
selnim plačuje obvezno zdravstveno zavaro-
vanje … Prav tako ne drži trditev v članku, da 
se po zdravstvenih ustanovah, šolah zaposluje 
strokovne sodelavce z znanjem albanščine. 

Ne v Zdravstveni postaji Šoštanj, ne v Osnov-
ni šoli KDK, ne v Vrtcu Šoštanj niso zaposlili 
nobenih dodatnih strokovnih sodelavcev z 
znanjem albanščine. Vemo pa, da so povsod 
težave, še posebej pri zdravniku, ker tujci ne 
obvladajo slovenskega jezika. Res pa je, da 
imamo težave s povečevanjem tujcev v naši 
občini, tako v vrtcu kot v šoli. Število otrok 
v vrtcu se je povečalo tako, da že zmanjku-
je prostora v vrtcu. Nikakor pa ne drži, da bi 
imeli pri vpisu prednost tujci. Po Pravilniku o 
sprejemu otrok v vrtec imajo prednost starši, 
ki dlje časa prebivajo v OŠ. Po nam znanih 
podatkih je bilo v OŠ leta 2018 730 tujcev, 
leta 2019 864 tujcev in leta 2020 846 tujcev.
Imamo pa v OŠ težave z vandalizmom, uni-
čevanjem in poškodovanjem urbane opreme 
predvsem v mestu Šoštanj. Težava je tudi v 
tem, da storilcev običajno ne odkrijemo. Po 
prenovi Glavnega trga se  trudimo, da bi trg 
ponovno oživel, da bi se mu povrnila duša 
mesta, kot navaja avtor članka.
V kolikor bodo svetniki to želeli, se na to temo 
lahko opravi tudi razprava na Svetu OŠ.

Na Občini Šoštanj obžalujemo, da zaradi epi-
demije koronavirusa odpadejo prireditve, na-
črtovane v adventnem času. Da vsaj nekoliko 
pričaramo to vzdušje, smo k sodelovanju pova-
bili mednarodno uveljavljenega strokovnjaka 
za hortikulturo, florista Simona Ogrizka, ki je v 
čudovitem okolju Vile Široko predstavil, kako 
narediti lepe, zanimive, atraktivne … adventne 
venčke. Material zanje je nabral v naravi naše 
občine. 
Vabljeni k ogledu oddaje, povezavo najdete na sple-
tni strani www.sostanj.si. 
Na Občino Šoštanj se je obrnil tudi Miklavž, ki žal ne 
more v živo množično nagovoriti otrok. Obljubil pa je, 
da se bo na predvečer praznika letos oglasil preko 
videoklica. Tudi tega bomo objavili na občinski sple-
tni strani. Miklavž je še pozval, da se držimo ukrepov, 
saj si želi prihodnje leto znova v živo pozdraviti naše 
občanke in občane, predvsem otroke.
Kot v zadnjih letih bo tudi letos novoletna razsvet-
ljava zasijala 5. decembra. Občina Šoštanj je za ok-
rasitev namenila 20 tisoč evrov, od tega 12 tisoč za 
čarobno vzdušje na prenovljenem Glavnem trgu, 8 
tisoč pa za obnovitev obstoječe razsvetljave.

Občina Šoštanj ima do priseljevanja tujcev 
zelo topel in prijateljski odnos. Tako zelo 
prijateljski, da je in še prihaja do nekontro-
liranega uvažanja tujcev v našo občino. V 
mislih imam predvsem prebivalce  iz Kosova 
in Albanije. 
Menim in pri tem nisem edini, da je priseljevanje 
doseglo kritično točko. Zdi se, da je prioriteta 
Občine, da skrbi predvsem za reševanje social-
nega statusa priseljencev. Prebivalec Šoštanja 
dobi občutek, da naši ljudje ne dobijo nič, ti 
ljudje pa dobijo vse. Ali še huje, za naše otroke 
in someščane, ki so v stiski, se zbirajo zamaški, 
organizirajo se dobrodelni koncerti. Ker se ljud-
je vedno bolj obračajo na nas, se mi zdi prav, 
da se problematika priseljevanja izpostavi in 
obravnava. Naj navedem samo nekaj primerov, 
ki nam jih zaupajo prebivalci Šoštanja in ki jih 
opažamo tudi sami: po zdravstvenih ustano-
vah, šolah se zaposluje strokovne sodelavce 
z znanjem albanščine; priseljenci so na pred-
nostnih listah za brezplačne vrtce, prehrano v 
šolah, brezplačne šolske potrebščine – kljub 
temu da imajo starši podjetja z 20 zaposleni-
mi; v centru mesta kupujejo nepremičnine, ki 
so vpisane v register kot zapuščina naših pred-
nikov oziroma kot kulturna dediščina občine 
Šoštanj. »Razbijajo« jih in urejajo po lastni volji 
– kar je po zakonu prepovedano – posledično 
se izgublja duša mesta, ki ima zgodovinsko tra-
dicijo. Prebivalci, ki so se še nedavno nazaj po 
večerih sprehajali po mestu, se počutijo vedno 
bolj ogrožene, zato se posledično zapirajo v 

stanovanja in si zaradi naraščajočega vandali-
zma in kriminala, ki je zaskrbljujoče v porastu 
(vir – policijsko poročilo) po večerih ne upajo 
več prosto sprehajati po mestu – nadlegovanje 
sprehajalcev, uničevanje družbene lastnine … 
Zelo zaskrbljujoče je, da priseljenci ne kažejo 
nobene želje po integraciji, niti jim to ni po-
trebno, saj želijo nadaljevati s svojim načinom 
življenja in po zakonih iz držav, iz katerih pri-
hajajo – plemenska skupnost. Ne udeležujejo 
se tečajev slovenščine, ki jih organizira Obči-
na, saj vedo, da jim bo Občina pri zdravstvenih 
in drugih storitvah doživljenjsko zagotavljala 
prevajalce in ugodnosti, kar se dejansko tudi 
dogaja. Zaskrbljujoče je tudi dejstvo, da se po 
določenih delih mesta in po otroških igriščih že 
govori albansko.

Dejstvo je, da je tema občutljiva, vendar 
povprečen prebivalec občine dobi občutek, da 
se občinski svetniki, ki naj bi s svojim delova-
njem občanom omogočali lepše življenje, na 
sejah tega problema, kdo ve zakaj, ne upajo 
dotakniti, čeprav je tematika priseljevanja zelo 
zaskrbljujoča in nujna za razpravo. Nerazumlji-
vo oziroma zaskrbljujoče pa je, da nekateri sve-
tniki zaradi lastne koristi priseljevanje tujcev 
celo spodbujajo.
Ker ne sprejemam trditev vodstva Občine, da 
za nadzor nad priseljevanjem nima pristojnosti 
in da za tem stojita država in Upravna enota Ve-
lenje, upam, da se o problematiki priseljevanja 
v bližnji prihodnosti odpre razprava v Občin-
skem svetu.

Naša občiNa Problematika 
priseljevanja

V uredništvu smo se odločili, da odgovor 
Občine Šoštanj na to temo objavimo skupaj s 
člankom.

Problematika 
priseljevanja

Zelo drugačen 
december

MAteVž PeRoVeC

občInA ŠoŠtAnJ

tJAŠA RehAR

n a š a  o b č i n a n a š a  o b č i n a

Foto osebni arhiv

Foto arhiv Občine Šoštanj

virus se nezadržno širi, tudi v naši občini, kjer 
število aktivno okuženih oseb konec novembra 

še vedno narašča. Okužbo lahko staknemo na 
vsakem koraku, zato je toliko bolj pomembno, 
da vse ukrepe dosledno upoštevamo in se drži-
mo vsak zase. Vsak posameznik lahko naredi 
veliko, da se širjenje virusa zajezi in se življenje 
čim prej vrne v karseda normalne tirnice. V prvi 
vrsti si vsi želimo, da šolske klopi ne bi več sa-
mevale, nujen pa je tudi zagon gospodarstva, saj 

gostinci, obrtniki in drugi na ta način ne bodo 
mogli v nedogled. Prihaja praznični čas, ki se 
ga vsako leto tako veselimo, letos pa bodo tudi 
ti dnevi precej drugačni. 
Naredite si kljub temu lepe praznike, želim 
vam lep in miren adventni čas in seveda bodite 
zdravi,         

 vaš župan Darko Menih

Spoštovane 
občanke in občani,

Foto arhiv Občine Šoštanj
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Skupina za civilni nadzor Mestne občine Ve-
lenje (MOV) je Termoelektrarni Šoštanj (TEŠ) 
in občinam na vplivnem območju sosežiga 
nenevarnih komunalnih odpadkov,  predela-
nih v SRF, posredovala vprašanja in pobude 
glede namere projekta za sosežig odpadkov 
v bloku TE 6. 
Skupina za civilni nadzor je bila imenovana 
koncem oktobra s strani MOV, z namenom, da 
se o namerah HSE in TEŠ seznani vsaj območ-
na javnost (še zlasti s področja občin Šmartno 
ob Paki, Šoštanj in MO Velenje) ter da ljudje in 
odgovorne institucije zastavijo nujno potrebna 
vprašanja ter dobijo kredibilne, dokumentirane 
odgovore. Skupino vodi nekdanja obrambna in 
kasneje pravosodna ministrica Andreja Katič, 
ki na MOV v kabinetu župana Petra Dermola 
skrbi za prav posebne naloge in svetovanje. 
Skupina je naslovila pripombe in pobude tudi 
na širšo javnost z namenom, da se pred aktivi-
ranjem nameravanega sosežiga v novem elektrarni-
škem bloku, ki ni bil zgrajen za takšno možnost in s po-
sebnimi načrti ter projektno dokumentacijo. Vodstvo 

HSE in TEŠ že vse leto, ko tečejo priprave na 
to dejanje, upravičujejo namero z dejstvom, da 
je odpadke v naši deželi pač treba nekje uni-
čevati in da bi to nadomeščalo nizkokalorični 
lignit, sežig pa bi dajal višjo energijsko vrednost 
za nižjo ceno kot katerikoli premog. In da bi to 
pomenilo nenevarno tehnološko fazo, sicer se 
tega sploh ne bi lotili, sta javnost prepričevala 
(zdaj že bivši direktor HSE) mag. Stojan Nikolić 
in direktor TEŠ Mitja Tašler. Že zgodaj spomladi 
je Šaleško EKO gibanje na zboru v Šoštanju od-
ločno napovedalo boj proti vsaki obliki sosežiga 

in dodatnega onesnaževanja že tako prizadete 
Šaleške doline in širšega okolja. Okrog Urše 
Menih Dokl, mnenjske voditeljice gibanja, se 
je zbrala strokovno-etična skupina strokovnja-
kov, ki deluje za ohranjevanje zdravja in varstva 
okolja, a ni bila deležna ravno vseobsegajoče 
javne podpore, češ, počakajmo, kaj bo prinesel 
čas in na reakcije državnih organov, ki odlo-
čajo o dovoljenju za obratovanje ter vplivih na 
okolje. Medtem ko so in še tečejo postopki o 

TEŠ
Civilni nadzor 
MOV nad vpeljavo 
sosežiga SRF v TEŠ
Šaleška dolina je v preteklosti 
plačala prevelik davek 

Jože MIKLAVC

T E š T E š ,  C E R K E V

 Foto Jože Miklavc

vlogah in pridobitvi obratovalnega dovoljenja 
na ustreznih ministrstvih, pa so (p)ostali pre-
vidnejši na vseh treh Občinah. Najglasnejši so 
zdaj prav v Velenju, kjer je za krmilom novi žu-
pan Peter Dermol, nekdanji direktor TEŠ. SRF 
(Solid Recovered Fuel) je trdno alternativno 
gorivo, pripravljeno iz nenevarnih odpadkov, 
predstavljalo naj bi največ do 6 % mase seda-
njega goriva premoga oz. velenjskega lignita, 
to pa bi pomenilo tudi manj onesnaževanja 
zraka, saj je potrjeno, da je fosilno gorivo večji 
onesnaževalec. A okoljevarstveniki zatrjujejo, 
da se izpuhi škodljivih plinov pač seštevajo 
in bi kljub najsodobnejši čistilni napravi lahko 
dodatno obremenjevali okolje ter zdravje ljudi. 
Skupina izpostavlja nepredviden vpliv na okolje 

in zdravje ljudi, zlasti na onesnaževanje zraka 
(CO2, SO2, NOx), posredno na tla, vode in dru-
ge dele življenjskega okolja. Naloge in pristoj-
nosti nove delovne skupine so pregled poročila 
vplivov na okolje študija 219254-PorVO-1-D iz 
junija 2020 in njegovih morebitnih sprememb 
ter dopolnitev, priprava odprtih vprašanj, ki jih 
članice in člani delovne skupine glede na svoja 
znanja in delo vidijo pri nameravanem sosežigu 
SRF. Bi pa naj v imenu občanov s strani civilne-
ga nadzora potekalo oblikovanje pobud in pre-
dlogov Mestni občini Velenje glede zahtevkov v 
uradnih postopkih, ki se vodijo v zvezi z name-
ravanim sosežigom SRF. Nadalje tudi udeležba 
in sodelovanje v aktivnostih in javnih razpravah 
ter predstavitvah v postopku javne razgrnitve 

nameravanega projekta in predstavitev stališč 
delovne skupine Svetu Mestne občine Velenje 
in javnosti.   »Šaleška dolina je v preteklosti pla-
čala velik davek za energetski razvoj Slovenije. 
Električna samooskrba je eden najpomembnej-
ših dejavnikov gospodarske in politične samo-
stojnosti ter razvoja države in v preteklosti smo 
k temu dovolj prispevali. Okolje Šaleške doline 
si od onesnaževanja v preteklosti še ni povsem 
opomoglo, zato je nujen resen pristop k vpra-
šanjem in pobudam skupine za civilni nadzor,« 
je še bilo slišati v minulih tednih navideznega 
zatišja in menjave direktorjev na HSE.

TEŠ ne more biti za vse Slovence breme le ljudem v Šaleški dolini.  Foto Jože Miklavc

Desno od tega kompleksa je lokacija za morebitno enoto priprave in skladišča SRF.                 Foto Jože Miklavc

Andreja Katič bo gledala 
pod prste nameravanemu 
sosežigu SRF v TEŠ. Foto Jože Miklavc

Adventni čas  
Advent je čas od 1. adventne nedelje do boži-
ča. Ker je božič praznik veselja, lahko rečemo, 
da je advent čas veselega pričakovanja. Ne le 
božič, že pričakovanje je nekaj veselega. V tem 
duhu nas nagovarja Božja beseda pri mašah na 
adventne nedelje. Zato veseli stopajmo skozi 
adventni čas. 
Vsi smo vabljeni, da okrepimo molitev za zdravje, 
bolnike, zdravstvene delavce in blagoslov našega 
naroda ter konec pandemije.  
Svete maše z ljudstvom so do nadaljnjega odpo-
vedane. Dovoljene so zasebne maše duhovnika, 
zato bodo svete maše do nadaljnjega darovane 
brez prisotnosti vernikov. Mašni nameni so in bodo 
objavljeni tudi na internetni strani www.zupnija-
sostanj.com, da smo lahko na dan, ko je po vašem 
namenu darovana sveta maša, povezani v molitvi.
Škofje vsem vernikom, ker se ob nedeljah ne mo-
rejo udeležiti svetih maš, podeljujejo spregled od 
nedeljske dolžnosti (prim. ZCP, kan. 1245).
Vabljeni k spremljanju nedeljske svete maše po medijih. 

(TV Slovenija, TV Exodus, Radio Ognjišče …)
Po predhodnem dogovoru z duhovnikom je sve-
to obhajilo (prejem svetega obhajila izven maše) 
dovoljeno deliti zgolj in samo posamično – ene-
mu verniku oziroma eni družini ali članom istega 
gospodinjstva. V tem primeru se vernik z duhov-
nikom po telefonu ali e-pošti predhodno dogovori 
za določeno uro, ko bo prejel blagoslov in obhaji-
lo. Udeležba pri individualnem obhajilu je dovolje-
na samo zdravim vernikom, ki nimajo simptomov 
okužbe dihal, ne kašljajo in nimajo povišane teles-
ne temperature. 
V cerkvi je do nadaljnjega dovoljena zgolj zasebna 
molitev enega vernika ali ene družine ali članov 
istega gospodinjstva. 
Sveti krsti, prva sveta obhajila, birme in cerkvene 
poroke so do nadaljnjega odloženi. 
Cerkveni pogrebi se izvajajo v dogovoru s pogreb-
no službo in ob upoštevanju vseh navodil NIJZ. Na 
pogrebu je lahko navzoča družina oziroma člani 
skupnega gospodinjstva. 
Kateheza (verouk) in druge oblike pastoralne de-
javnosti se izvajajo na daljavo.

Vabljeni v tem adventnem času k rednemu spre-
mljanju župnijske internetne in Facebook strani. 
www.zupnija-sostanj.com 
https://www.facebook.com/zupnijasostanj.si/ 
Molitev za zdravje 
Oče usmiljenja in tolažbe,
tvoj Sin Jezus Kristus
nam je s križem pokazal vrednost trpljenja.
Pomagaj našim bratom in sestram,
ki že nosijo križ bolezni in so preizkušani.
Nakloni jim izboljšanje zdravja,
njihovim svojcem pa pogum in zaupanje.
Vsem zdravstvenim delavcem daj moč in zdravje,
da bodo vztrajali v ljubezni do bolnikov,
raziskovalcem pa, da bodo čim prej odkrili uspešno 
zdravilo.
Nam in vsemu svetu daj svoj blagoslov,
da bomo rešeni bolezni
in se ti bomo mogli s tvojo Cerkvijo zahvaljevati.
Amen.
Sv. Marija, zdravje bolnikov – prosi za nas.
Sv. Rok, zavetnik zoper kužne bolezni – prosi za nas.
Vsi božji svetniki in svetnice – prosite za nas.

Cerkev Bogoslužna oznanila
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Potem ko so predstavniki države – investitor-
ja in izvajalcev del 15. oktobra simbolično za-
sadili prvo lopato na začetku trase hitre ceste 
med Šaleško dolino in Koroško v Gaberkah, 
so že istega dne v deževnem vremenu pad-
la prva drevesa na območju načrtovanega 
začetka gradbenih del – povezovalne ceste 
do deponije izkopane zemljine na območju 
PV in prometnega priključka na hitro cesto. 
Prvi zelo velik zalogaj do pričetka gradbe-
nih del je bil posek 15 ha gozda, vključujoč 
odstranitve vseh debel, panjev s koreninami 
in biomase. 
Dela je na natečaju pridobil CGP Kolektor, ki 
je s svojimi podizvajalci s področja gozdarstva 
in transporta v dokaj naklonjenih vremenskih 
razmerah intenzivno izvajal posek med severo-
zahodnim delom Škal v smeri proti Gaberkam, 
pretežno na območju občine Šoštanj. Podjetnik 
Janez Mazej iz Šmartnega ob Dreti (z lesarskim 
obratom na Primorski cesti v Šoštanju), ki je 
hkrati predstavnik slovenske podružnice Škot-
ske firme BSW.SI d. o. o. (slovenska podružnica 
BSW), nam je ob zaključku gozdarskih del pove-
dal, da so gozdarska dela na območju med Ška-
lami in Gaberkami pod naseljem Plešivec pote-
kala v relativno dobrih vremenskih razmerah, 
a tudi na zahtevnem terenu. Dve večji skupini 
sta izvajali sečnjo in odstranjevanje posekane 
lesne mase skoraj hkrati.

Ob zvoku robota in motornih žag so zasadili 
prve lopate za 3RO
»Na razpisu je posel pridobilo podjetje BSW.SI. 
(Škotsko hčerinsko podjetje v Sloveniji, ki si pri-
zadeva postaviti veliko žago in peletarno na ob-
močju Savinjske doline). Dela smo se lotili kot 
zahteva tako pomemben projekt z vso vnemo 
in resnostjo, da se zagotovijo pogodbeni roki 
ter druga merila in tehnično logistične zahteve 
še z našimi podizvajalci za posek in transport. 
Posekali smo okrog 4.000 m3 lesa, od tega 2/3 
hlodovine in tehničnega lesa ter 1/3 celuloze in 
drvi. Koliko bo ob tem sekancev iz vej in panjev 
(do našega pogovora), še ni povsem znano, 
ocenjujemo pa, da okrog 30 specialnih vlačilcev. 

Promet
Na začetku trase 
3RO v Gaberkah 
ogromen gozdni 
posek izveden v 
roku
Gaberke sektor D pripravljen 
na pričetek gradbenih del

Jože MIKLAVC

P R o m E T P R o m E T

Nastala je 4 ha velika poseka.  Foto Jože Miklavc

Neusmiljene žagne čeljusti robota za podiranje  Foto Jože Miklavc

Odvoz biomase s posekanega gozdnega terena  Foto Jože Miklavc

Podizvajalci z vso tehnično mehanizacijo za po-
diranje lesa v najtežjih razmerah so bili Gozd 
Ljubljana d. d. (v enem delu tudi Biomasa DMC 
d. o. o. s Koroške) in Transporti Podpečan d. o. 
o. iz Ljubečne s tehniko ruvanje panjev, mletje 
vej in odvoz lesne mase do kupcev ob sodelo-
vanju z lokalnimi prevozniki Marjanom Doler-
jem iz Škal in Markom Mazejem iz Belih Vod. 
V tako kratkem roku in z deli na strmem in zelo 
mokrem terenu smo brez vsakršne delovne ne-
zgode uspeli delo opraviti kvalitetno in še pred 
zahtevanim rokom do konca novembra.«

Zaradi obsežnih gradbenih del popolna zapo-
ra ceste med Gaberkami in Škalami 
Na območju poseka in začetega gradbišča so le 
v zadnjem tednu izvedli celovito zaporo ceste 
med Škalami in Gaberkami ter odcep do na-
selja Plešivec. Sprva zaradi poseka in odvoza 
lesa ter bioloških ostankov gozda pod naseljem 
Plešivec je upravljalec ceste preusmeril promet 
proti Graški Gori ter med omenjenima krajema 
z obvozom. Ker bodo v naslednjih letih na trasi 
3RO takšna dela potekala v smeri proti Koroški 
in kasneje še na južnem kraku med Velenjem in 
Podvinom na območju občin Šoštanj, MO Slovenj 

Gradec, MO Velenje in Šmartno ob Paki, bodo 
podobni poseki terjali pridobitev novih koncesij 
oz. del na javnih natečajih. To je v pristojnosti 
glavnih izvajalcev del in kasnejšega izbora po-
dizvajalcev. 

Janez Mazej, Males:
»Firma Males Janez Mazej s. p., Primorska 
cesta 7a, Šoštanj, obstaja od leta 1997. Na lo-
kaciji je bila žaga s končno letno zmogljivostjo 
25.000 m3 razžagane hlodovine. Podjetje je 
poleg mene, samostojnega podjetnika, za-
poslovalo do 9 zaposlenih in je letno ustvar-
jalo med 1,5 in 2,5 milijona prihodkov. Bilo je 
ključen dobavitelj slovenski lesnopredelovalni 
industriji (Lip Bled, Marles, Radeče papir idr.). 
V letu 2008 sem bil kot mali podjetnik po-
memben dobavitelj biomase Termoelektrarni 
Šoštanj, ki je samo v tem letu izvajala sosežig 
gorivne zmesi (lignit/lesna biomasa). Leta 2012 
smo preregistrirali dejavnost iz Janez Mazej s. 
p. v dejavnost, družbo Males-pel d. o. o., ki je 
postala 100-odstotni pravni naslednik doteda-
njega lastnika oz. »sp-ja«, v pravno preobliko-
vano družbo z omejeno odgovornostjo. Tako se 
je dejavnost iz prvotne proizvodnje žaganega 

lesa različnih sortimentov oz. lesnih profilov 
(tehničnega lesa, lesnih pelet in biomase) raz-
širila še na dejavnost gozdarske sečnje in spra-
vila lesa s sedežem v Šoštanju, še vedno pa 
ostaja ključna dejavnost žagarstvo.« 
Mazeja, prvega družbenika Males-pel, smo 
vprašali, kakšna je povezava z nameravano iz-
gradnjo velike žagalnice v Šmatevžu pri Gomil-
skem in od kdaj poteka sodelovanje z uglednim 
Škotskim lesnim podjetjem BSW.SI d. o. o. s 
sedežem v Sloveniji ter kako kaže temu obetav-
nemu projektu v tem času.
»Ker je lokacija v Šoštanju premajhna za veliko 
moderno žago, smo jo začeli leta 2012 spre-
minjati v sodoben biomasni center za izdelavo 
sekancev in začeli graditi peletarno s kogene-
racijo. Zaradi odstopa soinvestitorjev od novih 
investicij oz. od ambicioznega projekta izkori-
ščanja lesne mase v energetske namene (dveh 
največjih slovenskih državnih energetskih 
družb) je podjetje Males-pel d. o. o. ostalo brez 
nepogrešljivih družabnikov osamljeno, zašlo je 
v resne likvidnostne težave.« 
Janez Mazej, takrat že izkušen podjetnik, je 
v veliki stiski moral ukrepati in najti drugačno 
rešitev. Kot je za Slovenijo značilno, se je obe-
tavno sodelovanje v velikem projektu z več 
podjetji s področja gospodarjenja z gozdovi 
in nekaterimi drugimi institucijami zapletlo. Še 
vedno zagnani podjetnik je poiskal partnerje v 
Nemčiji in v Londonu. Sodelovanje je nareko-
valo dokup večjega kompleksa gradbenega 
zemljišča na lokaciji v Gomilskem in urejanje 
projektne dokumentacije in OPN v povezavi z 
Občino Braslovče. Postopki še potekajo, od 
tu dalje pa gre še za eno veliko zgodbo s kar 
nekaj neznankami, celo nasprotovanji domače 
konkurence. Medtem pa najkakovostnejši teh-
nični les iz Slovenije še vedno masovno roma 
v predelovalno verigo in z avstrijsko lesno tr-
govino po vsej Evropi, pogostokrat tudi nazaj k 
slovenskim mizarjem in proizvajalcem pohištva 
ter lesnega dela gradbeništva. A to je že druga 
velika zgodba, ki spominja na filmske nadalje-
vanke, no, že kar srhljivke!    

Padlo je 4000 m3 gozda. Foto Jože Miklavc

Ob zaključku kapitalnega poseka še slika sodelavcev za spomin Foto Jože Miklavc

Podjetnik MALES d. o. o. 
Janez Mazej Foto Jože Miklavc
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Listno ogLedaLo
Mali adventni 
sejem v dvorcu 
Gutenbuchel le še 
spomin?!

Jože MIKLAVC

L i s T n o  o g L E d a L o

Ko bomo v letošnjem decembru spet prižgali prvo 
od štirih svečk na adventnem vencu, se spomi-
njamo izjemnih prireditev, ki so jih pripravili vrli 
domačini, Šoštanjčani in okoličani, zbrani v krogu 
članov Turistično olepševalnega društva, vrtnar-
jev, malih obrtnikov in podjetnikov, kmetije in če-
belarjev, umetnikov ter floristov in dekoraterjev. 
Lepo ustvarjalno druščino je v svoje okrilje vsakič 
privabila neutrudna in ambiciozna arhitektka Mate-
ja Kumer, ki je v sodelovanju z Občino Šoštanj in 
kulturniki, pevci ter slikarji pripravila tudi izjemen 
otvoritveni program. Ob tem so se zvrstili imenitni 
gostje v družbi z občanom Lokovice Simonom 
Ogrizkom, župan Občine Šoštanj Darko Menih in 
nekateri občinski svetniki, visoki gostje iz tujine ter 
številni ljubitelji razstav, ki so jih z veliko mero entu-
ziazma, delovno vnemo in srčnostjo do kraja Šoštanj  
večinoma s prostovoljnim delom pripravljali mnogi 
zavzeti domačini. Prireditve so poleg visoke ustvar-
jalne umetnosti postale sinonim urejenega doma 
znamenite rodbine in zadnjih lastnikov dvorca Wos-
chnaggov ter kasneje sanatorija za nudenje strokov-
ne zdravstvene pomoči nekdanjim stanovalcem na 
mentalnem okrevanju, ki so  (z nekaj obžalovanja 
vrednimi izjemami) za sabo pustili dokaj ohranjeno 
stavbno in pohištveno arhitekturo in ambient nepre-
cenljive vrednosti. Ob adventnih razstavah je prišel 
do izraza spomin na svetopisemsko zgodbo, pove-
zano z Jezusom in zgodovinskim in katoliškim pra-
znikom, ter tradicijo praznovanja konvencionalnih 

slovenskih družin na podeželju. Ob tem pa se je po-
nujal model možne in zaželene uporabe opremljenih 
in dobro vzdrževanih soban dvorca, ki je s svojim 
prvinskim vonjem po lesu, starinah, s ponujenimi 
dišavami, ob čajankah in postrežbo napitkov ter do-
bro mero intimnosti v korist turistične in podjetniške 
promocije. In potreba po ohranitvi dvorca v upravlja-
nju mesta, kraja Šoštanj in tukajšnje etnografske in 
arhitekturno-krajinske zapuščine. Ob zaključku leta, 
ki je domala vse zemljane zaznamovalo s težavno 
bolezensko pandemijo, je morda popolno zapiranje 
pred neznanim spoznanjem in velikimi napori mno-
žice stroke in tokrat celo politike nekoristno. Tako 
je ob spoštovanju ukrepov odpadlo že na stotine 
prireditev, dogodkov, srečanj, druženj, med njimi 
tudi letošnja velikonočna in zdaj še adventna razsta-
va v dvorcu. Morda se ponuja, še v zadnjem hipu, 
predstavitev in simbolični adventno-božični sejem 
na lepo prenovljenem Glavnem trgu, ki ne skriva 
zgodovine in simbolike časa ter kraja. Ki ponuja 

možnosti oživitve in z razumnim pristopom zmore 
ponuditi na ogled in kot ponudbo domačim kupcem 
in redkim obiskovalcem. Naj se ta naklonjenost in 
sposobnost združenih dejavnikov in ljudi pod okri-
ljem domačega občinskega »prazničnega omizja« 
ne prekine. Naj se načrtno povabi k nadzorovanemu 
srečanju ljudi ob vseh potrebnih in nujnih ukrepih, 
saj je bilo skrivanja in mučenja za zidovi že dovolj. 
Na odprtem je možno zaščititi sebe in bližnje v vsaj 
simboličnem slogu ohranjanja družbe in njenih vred-
not, kar so bile in naj ostanejo tudi prireditve modela 
Gutenbuchel, pa čeprav le na prostornih trgih naše-
ga lepega mesta pod Lepim kamnom. 
Pričujoči prispevek je ponujen na ogled in v branje v 
spomin vsem, ki so doslej pripravljali omenjene izje-
mne prireditve, in tistim, ki Šoštanju vračajo patino 
na moderni in trajnostni način z ljudmi ZA ljudi. Zido-
vi nemi pač ne bodo vir življenja in veselja!

Bi kdo prisedel na ta 
čudoviti vrt? Foto Jože Miklavc

Domačega dela so tudi veliki 
lectovi kulinarični spominki.          Foto Jože MiklavcIz snežne idile slika za spomin      Foto Jože Miklavc

Sredi Glavnega trga v Šoštanju vsega po malem Foto Jože Miklavc

DOGODKI IN LJUDJE
S »kožuhijo« so 
pozdravili jesen!

Obnova 
spomenikov 
padlim borcev v 
Skornem

V Skornem pri Šoštanju so v mesecu oktobru 
letos na prav poseben način pozdravili jesen 
– priredili so zdaj že tradicionalno »kožuhi-
jo« pod kozolcem na domačiji Madlešnik, ki 
je gostitelj »kožuhije« že vrsto let. 

Gre za star kmečki običaj, ko krajani skupaj lič-
kajo oz. »kožuhajo« koruzo, jo vežejo in nato 
obešajo na »štant« kozolca. V Skornem poleg 
vsega tega pripravijo tudi tekmovanje – oce-
njujejo domače izdelke, najdaljše domače pri-
delke, najlepše dekorirane izdelke, najlepše 
balkone in tudi najtežje izdelke, ki je bila letos 
buča in je s svojimi 47 kilogrami pometla z vso 
konkurenco. 

Na večeru, ki je že sam po sebi poln dogajanja, 
seveda ne sme manjkati tudi harmonika, saj je 
z glasbo in kozarcem domačega mošta vse še 
prijetnejše. Dogodek je letos na žalost potekal 
v zmanjšanem številu krajanov in v skladu s pri-
poročili NIJZ.

Leta 1980 je bil na hribčku v neposredni bli-
žini cerkve sv. Antona postavljen spomenik 
padlim borcem Šercerjeve brigade, delo Ita-
lijanskega kiparja in umetnika Valeria Mirog-
lia. 

Spominsko obeležje je še danes urejeno kot 
park, središče pa je seveda spominska plošča 
vsem padlim borcem. Oktobra letos je obeležje 
s pomočjo Turističnega društva Skorno, Krajev-
ne skupnosti Skorno – Florjan, Zveze veteranov 
vojne za Slovenijo in Občine Šoštanj zasijalo v 
novi, sveži podobi. 

S tem so se krajani zopet poklonili vsem padlim 
borcem Šercerjeve brigade, hkrati pa se Skor-
ljani zahvaljujejo vsem, ki so pri tem kakorkoli 
pripomogli.

DenIs tRAP

DenIs tRAP

Foto Denis Trap

Foto Denis Trap

d o g o d K i  i n  L J U d J E
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Intervju
Diabetes – ni 
problema

i n T E R V J U i n T E R V J U

Romana Praprotnik
Romana je zanimiva kot človek in kot sogovor-
nica. Žal tega intervjuja nisva delali v živo, sva 
se pa letos srečali na slapu Peričnik in se že 
takrat dogovorili, da bova popestrili vsebino 
Lista z njeno življenjsko izkušnjo. Življenje z di-
abetesom ni enostavno, a kot kaže Romanina 
zgodba, se vse da, če se hoče. In Romana hoče 
in zna in pomaga tudi drugim kot predsednica 
Društva diabetikov Velenje. 
14. november je dan sladkornih bolnikov. Tudi 
zato je pomembno, da predstavimo pozitivno 
izkušnjo. 
Romana, pred leti sva delali intervju in navdu-
šila me je vaša neverjetna energija. Tudi danes 
bova govorili o diabetesu ali bolj znani sladkor-
ni bolezni, s katero se vi spopadate že od otro-
štva. Na svoj in zelo uspešen način. 
Stara sem bila 11 let, ko sem zbolela za sladkor-
no boleznijo tip1. Takrat se je življenje obrnilo 
na glavo. Porajalo se mi je ogromno vprašanj: 
Zakaj jaz? Kje tiči vzrok? In pa jeza. Na začetku 
sem uporabljala navadne inzulinske injekcije in 
meritve smo določali z lističi urina. Starši so se 
trudili po svojih močeh, a je bil vsak dan prisoten 
strah, da grem v »hipo«. Kasneje so prišli tudi 
merilniki krvnega sladkorja in takrat smo lahko 
prvič zares preverili nivo sladkorja. Še kasneje 
so prišli peresniki in tudi hitrejši inzulini, ki pa so 
mi prinesli bistveno več svobode. Iz otroštva se 
spominjam, kako sem morala konstantno paziti 
na prehrano in večne utrujenosti zaradi sladkor-
ja, saj sem, odkar pomnim, imela visoke jutranje 
vrednosti.

Z leti se je veliko spremenilo. Tako v pristopu 
do zdravljenja, največ pa v vas. Kako?
Ja, kasneje sem dobila inzulinsko črpalko in CGM 
(kontinuirano merjenje krvnega sladkorja), sedaj 
pa imam zaprto zanko, ki mi je spremenila živ-
ljenje. Tehnologija mi je odvzela kar veliko bre-
mena, a še vedno je treba skrbeti za prehrano in 
gibanje. Sladkorna bolezen zahteva odgovornost 
in ukvarjanje z njo. 
Zato sem z leti postala tudi bolj odgovorna do 
sebe in svojega zdravja. Zavedati sem se začela, 
kako pomembna je osveščenost in zato imam da-
nes energije za izvoz.

Od leta 2004 ste predsednica Društva diabe-
tikov Velenje. Tudi tu se je najbrž veliko spre-
menilo.
Živo se še spominjam, kako sem kot zelo mlada 
postala predsednica društva in kako sem si zada-
la veliko ciljev ter nalog. Z leti so prišle še izku-
šnje in tako smo v času mojega vodenja izpeljali 
kar nekaj zelo pomembnih projektov.

Mogoče jih malo opišete?
Z vso mladostno energijo sem se leta 2004 sku-
paj s svojo ekipo zagnala v delo. Povezali smo 
se s sosednjimi društvi in kaj kmalu smo bili pre-
poznavni v vsem slovenskem prostoru. Polno je 
bilo novih idej in projektov. Rekreativni odmori, 
planinski pohodi in hoja ob jezeru so postali naša 
stalnica. Število članov se je večalo, vse več je bilo 
včlanjenih tudi svojcev. Društvo se je pojavljajo v 
medijih in aktivno organiziralo tekmovanja mladih 
v znanju o sladkorni bolezni. Organizirali smo tri 
državna tekmovanja in se z vso vnemo posvetili 
vključevanju mladih diabetikov v društvo. Tudi 
takrat zelo moderen »Zumba« ples smo izvajali. Iz-
peljali smo dve športni srečanji diabetikov Slove-
nije in dve državni proslavi. Zelo smo ponosni na 
projekt Simulator nevropatske bolečine, s katerim 
smo bili prisotni po mnogih krajih. Ponosni smo 
tudi na brošuro »Ko boli do neba – Nevropatska 
bolečina«. Članom tudi sedaj redno pripravlja-
mo predavanja in delavnice. Odkar imamo svoje 
prostore, so ti postali tudi zbirališče in priložnost 
za izmenjavo izkušenj, izposojo strokovne litera-
ture in vir informacij. Vsa leta je članstvo s foto 
predstavitvijo na panoju v čakalnici Diabetološke 
ambulante v Velenju seznanjeno z akcijami, foto-
grafije pa skrbno arhiviramo v albume, ki jih damo 
na ogled na vsaki prireditvi. Sama sodelujem tudi 
na svetovnih kongresih, ki so vedno vir novosti.

Koliko je članov?
Članov je 486. Sedež imamo v Velenju, kjer ima-
mo tudi svoje prostore. Združujemo ljudi iz Vele-
nja, Šoštanja in Šmartnega ob Paki.

Kako ste obeležili 14. november?
Letos so zaradi epidemije vsa druženja okrnjena, 
tako nismo mogli praznovati kot po navadi. Dru-
gače smo odšli na državno proslavo, v matičnem 
društvu pa smo naredili pohod, na katerem smo 
se družili.

Kaj pomeni modri krog?
Modri krog je univerzalni simbol sladkorne 
bolezni. Z željo, da bi sladkorna bolezen do-
bila skupno identiteto, je modri krog povezal 
svet in postal tako prepoznan kot rdeča pen-
tlja za aids in rožnata pentlja za boj proti raku 
na dojki. V okviru resolucije Združenih naro-
dov so simbol razvili pred štirimi leti, kot znak 
osveščanja o sladkorni bolezni. Modri krog je 
odgovor na pandemijo sladkorne bolezni po 
vsem svetu, zato so 20. decembra 2006 spre-
jeli resolucijo 61/255 in poimenovali svetovni 
dan sladkorne bolezni, ki je praznovanju tega 
dogodka dala še poseben pomen. Modri krog 
tako ponazarja podporo vsem aktivnostim, ki 
so usmerjene v preprečevanje in zdravljenje 
sladkorne bolezni.

MILoJKA b. KoMPReJ

Zakaj ravno krog in zakaj modra barva?
To prvinsko geometrijsko obliko srečujemo v na-
ravi, odkar obstaja človeštvo. Večni je krog živ-
ljenja, ki povezuje rojstvo in smrt. Pomen kroga 
je pretok izjemno pozitivne energije. V različnih 
kulturah lahko krog simbolizira življenje in zdrav-
je. Predvsem pa predstavlja enotnost in skupno 
moč sladkornih bolnikov. Vse svetovne zveze di-
abetikov so se združile pod eno zastavo, zastavo 
Združenih narodov. Sladkorni bolniki moramo 
ukrepati sami in prevzeti nadzor nad sladkorno 
boleznijo.
Modra predstavlja širino neba in zastavo Združe-
nih narodov. Združeni narodi so simbol enotno-
sti med narodi in so edina organizacija, ki lahko 
opozori svetovne voditelje vlade, da je čas za boj 
proti sladkorni bolezni. Združeni narodi pozivajo 
vlade, da spodbudijo gospodarski razvoj neraz-
vitih dežel in preprečijo trpljenje in prezgodnje 
smrti.

Zelo lepa in smiselna razlaga.
Uradni simbol mednarodne diabetične federaci-
je (IDF) je modri krog, zato federacija spodbuja 
njegovo vsesplošno objavo v tiskanih in elek-
tronskih medijih. Ponazarja sladkorno bolezen in 
milijone ljudi, ki jih je prizadela.
Zato je tudi pri nas čas, da z znakom enotnosti 
opozorimo na naraščajoče število sladkornih 
bolnikov in ob svetovnem dnevu v novembru 
ne pozabimo na modri krog. Zveza društev di-
abetikov Slovenije je članica IDF in IDF Evropa, 
zato je dolžna simbol uporabljati v preventivne 
in izobraževalne namene. Najpomembneje je, da 
združimo moči modro in v krog vsak dan v letu in 
ne le 14. novembra! 

Torej res drži, da je porast ljudi, obolelih s slad-
korno boleznijo? 
Drži. Strokovnjaki ocenjujejo, da je v Sloveniji 
200.000 obolelih za sladkorno boleznijo. Vedno 
več je stresa in nezdravega tempa življenja. Se 
pravi, preveč se uživa procesirane hrane, prema-
lo gibanja, tudi domača hrana ni več to, kar je 
bila, saj je zaradi onesnaženosti okolja bolj okr-
njena. Mnogi pa imajo sladkorno bolezen, a ker 
ta ne boli, niti ne vedo zanjo.

Kje smo v Sloveniji (če vam je znano) in ali se 
država uspešno bori predvsem s preventivo?
Ko je pa vse povezano z denarjem. Dela se res v 
tej smeri, a je veliko dejavnikov, ki vplivajo na to. 
To je obširna tema. Ogromno prispevamo prosto-
voljci, saj poskušamo izobraževati ljudi, zakaj je 
pomembno, da imajo urejeno sladkorno bolezen. 

Preidiva še nazaj k vašemu osebnemu doži-
vljanju bolezni. Kaj svetujete sebi enakim?
Predvsem, da si uredijo svoje življenje. Imajo re-
den urnik prehranjevanja, skrbijo za vsakodnevno 
aktivnost, se izogibajo stresom, kolikor je mogoče. 

Kako jih vzpodbujate, jim daste kakšne konkret-
ne nasvete, ustvarjate priložnost?
Sem zelo aktivna na socialnih omrežjih, kjer tudi 
veliko objavljam in delim nasvete. Mislim, da smo 
se zelo veliko naučili o sodobnih tehnologijah 
posebej v času epidemije, ko so nam druženja 
prepovedana.  

Kako poteka vaš dan?
Zjutraj vstajam med 6.00 in 7.00. Se uredim, po-
jem zajtrk in grem v službo. Okoli 10.00 pojem 

malico. Kosilo naj bi bilo okoli 14.00. Štirikrat na 
teden sem v fitnesu (dvakrat popoldan in dvakrat 
zjutraj), čez vikend skočim v hribe. Večerjam, ko 
se vrnem domov iz službe (med 19.00 in 22.00). 
Sledi pripravljanje obrokov za naslednji dan. Spat 
grem okoli polnoči. Vsak dan sem v iskanju prave 
vrednosti krvnega sladkorja.
Je pomembno, da bolezen razume vsa družina?
Seveda. Z njimi preživimo največji del življenja. 
Sladkorna bolezen se tiče vse družine.
Kaj je po vaše pomembno za vsakega sladkor-
nega bolnika?
Disciplina, red in opolnomočenje (zagotovitev 
ustreznih pogojev za polno uporabo, razvoj spo-
sobnosti z izobraževanjem).

Omenili sva vaš pristop, kam pa se lahko bol-
niki obrnejo sicer?
Neurejen krvni sladkor je velik faktor rizičnosti. 
V kolikor imajo bolniki težave, naj se obrnejo na 
svojega zdravnika in ta jih bo napotil naprej, v 
kolikor bo to potrebno. Prav gotovo pa se lahko 
obrnejo na naše društvo. 

Kaj je bil za vas največji uspeh, kar se društva 
tiče?
Uspehov je kar nekaj in zame so vsi enako po-
membni, a prav gotovo sem zelo ponosna na pro-
jekt »Nevropatska bolečina – Ko boli do neba«, 
s katerim smo gostovali po vseh zdravstvenih 
inštitucijah po Sloveniji in tako predstavljali delo 
društva in osveščali o pomembnosti urejene 
sladkorne bolezni. Bili smo tudi v Državnem zbo-
ru na strateškem forumu farmacevtskih družb. 
Društvo se je s tem projektom predstavilo tudi 
evropskemu trgu farmacije. Na vse to sem res 
zelo ponosna.  

In kaj je bil največji uspeh, kar se tiče vas?
Za osebni uspeh si štejem, da imam danes odlič-
no urejeno sladkorno bolezen in sem brez kom-
plikacij.

Hvala in naj tako ostane, vam želim. 

Foto osebni arhiv

Foto osebni arhiv

Foto osebni arhiv
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Sezono druženja in družabnih prireditev pod 
Kozolcem člani Kulturnice Gaberke konec vsake 
jeseni zaključimo z jesenskim urejanjem okoli-
ce in pripravo društvenih objektov na zimo. 
Vsako leto pred Kozolcem postavimo vedro ma-
skoto, ki ponazarja nek dogodek, ki se je zgodil 
preteklo leto. Letošnje leto je bilo druženja pod 
kozolcem zelo malo, saj je bilo zaradi aktualnih 
covid težav omejeno druženje. 
Zato izbira letošnjega jesenskega vzdušja ni bila 
vprašljiva – ustvarili smo vzorčni primer mobilne-
ga odjemalca brisa za odvzem vzorca, ki se je us-
tavil pod kozolcem. Opremljen je z vso potrebno 
zaščitno opremo in kolesom za lažjo mobilnost. 
Na testiranje k lutki gotovo ni prišel nihče, je pa 
razvedril številne sprehajalce, ki so šli mimo.

Naša društva
Stoti rojstni dan 
Marije Globačnik

Območno 
združenje Rdečega 
križa deluje na 
območju treh 
sosednjih občin

n a š a  d R U š T V a n a š a  d R U š T V a

V četrtek, 5. novembra 2020, je praznova-
la stoti rojstni dan gospa Marija Globačnik, 
krajanka Šoštanja od leta 1952. 
Polnih sedeminštirideset let je tudi članica 
Društva upokojencev Šoštanj. Ob častitlji-
vem jubileju smo se zbrali, skladno z ukrepi 

za zajezitev koronavirusa, v omejenem šte-
vilu pred Domom za varstvo odraslih v Ve-
lenju, kjer Marija prebiva od januarja letos. 
Slavljenka nas je pričakala na balkonu svoje 
sobe, kamor smo ji z varne razdalje posredo-
vali naša voščila in dobre želje ter ji s pesmi-
jo zaželeli vse najboljše. Na njeno željo smo 
skupaj s slavljenko zapeli še staro ljudsko pe-
sem »Zabučale gore«. Gospa Marija, ki svoja 

leta skrbno skriva in je še vedno bistrega 
uma in vedrega duha, je bila obiska njenih 
najbližjih in predstavnikov Društva upokojen-
cev Šoštanj zelo vesela. Verjamemo, da bo 
druženje kmalu spet omogočeno, da gospe 
Mariji še stisnemo roko in z njo poklepetamo 
ter jo povprašamo po receptu za tako dolgo 
življenje. Kri je letos darovalo že okrog 2.400 občanov s 

področja OZ RKS Velenje
V teh težkih časih je poslanstvo prostovoljnih da-
rovalcev krvi še večjega pomena kot na splošno. 
Vedno pa je dragocena življenjska tekočina, del 
plemenitega človeka-darovalca, ki omogoča bol-
nim in poškodovanim ljudem, da sploh preživijo, 
tudi plemenita vez naše družbe. Območno zdru-
ženje Rdečega križa, ki deluje na področju občin 
Šmartno ob Paki, Šoštanj in Velenje ter celo širše, 
si tudi v teh časih zelo prizadeva, da pridobi nove 
darovalce, predvsem mlajše in tiste, ki jih zdravstvo 
v aktualnem času še posebej potrebuje. Ves čas pa 
poizkuša vzdrževati prijateljske in družabne stike z 
vsemi člani RKS ter še posebej z vsemi darovalci 
krvi. Ob tem jih pri prizadevanjih na srečo podpirajo 
vse tri občine in aktualni župani. Kljub temu pa se 
temu področju delovanja humanitarne organizacije 
slabšajo pogoji delovanja. Poslabšale so se razmere 

za delavce in občane v delovnih okoljih, saj je ka-
pital vse bolj neusmiljen in nenaklonjen sproščanju 
delavcev od dela. Na srečo obstajajo še izjeme, ki 
se jih vodstveni delavci zavedajo, da so tudi indu-
strija, obrt in kmetijstvo še kako odvisni od zdravih 
delavcev in njihove psihofizične sposobnosti.

Pred dnevi so za Šaleško dolino v Velenju organizi-
rali poznojesenski odvzem krvi za potrebe Zavoda 
za transfuzijsko medicino Ljubljana (tri dni) ter če-
trti dan za UKC oz. Bolnišnico Maribor. Tokratnega 
odvzema se je udeležilo 457 ljudi, za primerjavo, 
v lanskem enakem obdobju 810. Lani je do konca 
oktobra darovalo kri v organizaciji OZ RKS Velenje 
2.560 darovalcev, letos do tega časa 1.945 (novem-
brski podatki za lani in letos niso všteti).

V novembru uspešna akcija darovanja krvi
Tokratni odvzem in akcija sredi letošnjega poletja 
je bila izvedena v Kolodvorski restavraciji (Ročnik) 
v Velenju, ker v restavraciji, dolgoletnem ambien-
tu v Gorenju, to zaradi zaostrenih korona-ukrepov 
ni bilo možno izvesti. Vsi krvodajalci so se morali 
pred odvzemom prijaviti po telefonu obeh zavodov 
za transfuzijo, kjer so posameznikom določili dan in 
uro odvzema ter jih izprašali o zdravstvenem poču-
tju. Ob prihodu na akcijo so vsem izmerili tempera-
turo in opravili anketo o zdravstveni sposobnosti za 
darovanje. Sekretarka OZ RKS Velenje Darja Lipni-
kar se zahvaljuje vsem darovalcem za humano deja-
nje in za List pove še naslednje: »Naše aktivnosti in 
aktivnosti Krajevnih organizacij Rdečega križa so v 

teh razmerah precej drugačne. Zdravstveno-vzgoj-
nih predavanj in meritev krvnega tlaka, sladkorja in 
holesterola nismo mogli izvajati. Prav tako pa ni bilo 
prepotrebnih druženj v okviru krajevnih organizacij 
in aktivistov ter sodelavcev in prostovoljcev, ki jih 
običajno izvajamo. Tudi srečanj starejših, krvodajal-
cev po občinah in KS, ki so bila običajno v tem času, 
letos ne moremo izvesti.

Zaradi epidemije in vladnih ukrepov odloženih 
veliko dogodkov
Obiski po domovih so se izvajali v precej okrnjeni 
obliki, dokler je bilo to še mogoče. Do sedaj smo 
imeli štiri redne delitve prehranskih artiklov, zadnja 
je bila konec meseca septembra. Naši prostovolj-
ci hodijo za tiste, ki nimajo svojcev ali sosedov, po 
stvari v trgovino, lekarno (kar je bolj izven samega 
mesta – na podeželju, v mestu imajo na voljo še 
dosti drugih možnosti, med drugim tudi dostavo iz 
trgovin na dom). Glede na prvi val je tovrstnih aktiv-
nosti manj. Prav tako naši prostovoljci nudijo v svo-
jem okolju psihosocialno pomoč v obliki klicev po 
telefonu. Se pa vsekakor odzovemo na klice za po-
moč tistim, ki si pomoči ne zmorejo organizirati dru-
gače. Trenutno zaradi upoštevanja ukrepov v zvezi 
s Covid ne izvajamo tečajev za prvo pomoč. Prav 
tako ne sprejemamo in izdajamo rabljenih oblačil.«

Ne bodo pozabili na najranljivejše občane
Pri OZ RKS Velenje upajo, da se bodo zadeve toli-
ko sprostile, da bodo izvedli delitev prehrane in da 
bodo lahko prostovoljci obiskali tiste svoje člane, 
občane po krajevnih organizacijah, ki jih obiskuje-
jo običajno vsako leto, in jim ponudili koledarje ter 
obiskali bolne, invalidne, ogrožene, osamljene in bi 
jih ob novem letu obdarili vsaj z drobno pozornostjo 
ter človeško toplino zavedanja, da niso povsem 
sami, da lokalna skupnost in RK skrbita za pomoč 
najbolj ogroženim občanom.

DRuŠtVo uPoKoJenCeV ŠoŠtAnJ

Jože MIKLAVC 

Marija Globačnik  Foto DU Šoštanj

Jesensko 
vzdušje pri 
Kozolcu

ALeKsAnDeR GRuDnIK

Darovanje krvi sočloveku je najvišja vrednota naše družbe.        Foto Jože Miklavc 

Pred odvzemom krvi zdravstveno-transfuzijska ekipa opravi natančen pregled.       Foto Jože Miklavc 

Sekretarka OZ RKSV 
Darja Lipnikar         Foto Jože Miklavc Jesensko vzdušje 2020      Foto Aleksander Grudnik

Predstavniki DUŠ voščili 
Mariji Globačnik. Foto DU Šoštanj
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Glasba
Ansambel Stil 
bo slavil že 
11. obletnico 
delovanja

g L a s b a

Ansambel Stil bo v letošnjem decembru 
praznoval že enajsto obletnico delovanja. 
Štirje fantje so veseli in ponosni, da so ves 
čas ostali v istem sestavu. Se jim je pa pred 
dvema letoma pridružil Luka Ribič, ki se jim 
na nastopih pridruži na bobnih pri zabav-
nih pesmih. 
Fantje so mi veliko povedali o najnovejših 
skladbah, o načrtih za prihodnost in o tem, 
kako se spopadajo s trenutnim stanjem, ko 
ne morejo nastopati. 

V zadnjem času ste posneli kar nekaj 
skladb – »Levo, desno«, »Po tebi vse diši«, 
»Noro zaljubljen sem« … Bi kaj več pove-
dali o teh skladbah? Kako je ustvarjati z 
Domnom Kumrom, s katerim sodelujete v 
skladbi »Levo, desno«?
Pesem »Po tebi vse diši« je nastala sponta-
no, ko se je Gašper razšel s punco in je vsa 
čustva izlil na papir. Dodal je še melodijo in 
nastala je pesem, ki ni narodnozabavnega 
žanra, ampak je čisto zabavna zvrst, česar do 
tedaj še nismo počeli. Razmišljali smo o tem, 
da pesem ponudimo drugim izvajalcem, ki se 
s to zvrstjo glasbe ukvarjajo, ampak nekako 
se nam je zdelo edino pravilno, da to odpoje 
Gašper, saj bo edini znal besedilu dodati še 
pristna čustva. To se je očitno poznalo tudi 
pri poslušalcih, ki so to pesem takoj sprejeli 
in jo poslušali tako pogosto, da je postala to 
ena naših večjih uspešnic, pa čeprav smo z 
njo prebili led v drugo zvrst glasbe. To nam 
je dalo dodaten zagon, da ni nujno, da vedno 
ustvarjamo znotraj okvirjev, ampak si lahko 
dovolimo iti tudi čez njih, če le imamo kaj 
dobrega za povedati oz. zapeti.
Sledila je pesem »Levo desno«, za katero smo 
idejo dobili na enem izmed skupnih koncertov 
z Domnom Kumrom. Beseda je dala besedo 
in odločili smo se, da naredimo dober projekt 
in uspelo nam je. Glasbo zanjo je napisal Do-
men Kumer, skupaj s članom njegovega ben-
da Alenom Partličem, besedilo pesmi in sce-
narij za videospot pa je napisal naš Gašper. 
Skladba je v komaj štirih mesecih presegla 
magično mejo milijon ogledov na YouTubu, 
kar je za slovenske razmere izjemno veliko. 
Iz sodelovanja se je razvilo tudi zelo dobro 
prijateljstvo med člani Ansambla Stil in Dom-
nom Kumrom. Domen je pomembno ime na 
slovenski glasbeni sceni in sodelovati z njim 
je bilo super, zabavno in, kot je lahko videti, 
tudi zelo uspešno.

Naša najbolj sveža skladba z nagajivim vi-
deospotom je »Noro zaljubljen sem«. Gre za 
priredbo pesmi MMM-bop Bratov Hanson. Pe-
sem je nastajala in nastala v teh noro težkih 
koronskih časih in zato je bilo delo izjemno 
oteženo. Prehodi med občinami so bili nekaj 
časa omejeni, tako da nismo mogli snemati 
vokalov, ekipa za snemanje spota ni smela do 
nas oz. do izbrane lokacije, potem pa še vse 
omejitve glede števila ljudi in podobno. Spoš-
tovali smo ukrepe in se prilagajali, ampak 
na takšen način do danes spota ne bi mogli 
posneti. Zato se je Gašper znašel in ustanovil 
svojo produkcijsko ekipo, s katero smo lahko 
snemali z upoštevanjem vseh omejitev in to 
je prvi izdelek, ki je nastal pod okriljem Bad-
ger media. Na izdelek smo ponosni, saj je bilo 
vanj vloženega dosti truda in iznajdljivosti.

Za katero skladbo bi lahko rekli, da je vaša 
največja uspešnica? Kdo piše skladbe za 
STIL? 
V narodnozabavnih vodah je naša največja 
uspešnica zagotovo »Pr'jatlca«. Močno dvo-
mimo, da je uspeh te skladbe možno preseči, 
ampak se bomo trudili, da nam to uspe. Če 
pogledamo še na stran zabavne glasbe, pa bi 
izpostavili »Po tebi vse diši« in »Levo desno«. 
Večino besedil piše Gašper, ki s svojo igro 
besed hudomušno začini vsak tekst. Melodije 
so prav tako pogosto plod njegove domišljije.

Kako kot glasbeniki doživljate situacijo le-
tošnjega leta, ko za glasbenike ni najbolj 
idealno leto in preprosto ni nastopov? 
Situacija letošnjega leta zveni kot grozne 
sanje, iz katerih upamo, da se bomo čimprej 

zbudili. Kot smo že prej omenili, je izjemno 
težko ustvarjati. Ukrepi omejevanja na občine 
in na število ljudi nam nikakor niso naklonje-
ni, ampak očitno ne gre drugače, če želimo 
zajeziti virus. Ker ni nastopov, posledično tudi 
ni finančnega zaledja za nove skladbe. Pot-
rebno je res dosti iznajdljivosti in pomoči, da 
se lahko ustvarja nova glasba in to bo dolgo-
ročno pustilo ogromne posledice na področju 
industrije srečanj in veliko luknjo na področju 
kulture.

Kaj najbolj pogrešate sedaj, ko ne morete 
nastopati?
Zagotovo je to ta energija, ki jo glasbeniki 
dobimo na odru, ko ljudje z nami v en glas 
pojejo naše pesmi. Ta pristen stik s poslušal-
ci, ko se po nastopih družimo, spregovorimo 
kakšno besedo, naredimo kakšno »fotko« ... 
Zanje ustvarjamo in to nam izjemno manjka, 
medtem ko sedimo vsak v svojem domu in 
čakamo na boljšo epidemiološko sliko.

Kaj Stilovci pripravljate za nas poslušalce v 
bližnji prihodnosti?
Trenutno snemamo vokale za novo pesem. 
Kdaj bo izšla, ne upamo napovedati. Bo pa 
to zopet skladba narodnozabavnega žanra, v 
katerem smo najbolj domači. Po tihem upa-
mo, da preseže uspeh »Pr'jatlce«, ampak gle-
de na to, v kakšnih časih ustvarjamo, je to le 
malo verjetno.

Stilovcem želimo uspešno ustvarjanje tudi 
v prihodnje in nestrpno pričakujemo nove 
skladbe, na katere bomo, upam, lahko zaple-
sali že na veselicah v prihodnjem poletju. 

MeLItA JeLen

Foto Rok Deželak

ŠOLA IN VRTEC
Oktober na OŠ 
Karla Destovnika 
- Kajuha Šoštanj
Oktober je malo krajši mesec za učenke in učence, 
ker jih konec meseca čakajo že prve jesenske po-
čitnice. Do zadnjega tedna v oktobru nam ni bila 
dorečena nobena karantena, z 19. 10. 2020 pa se 
je pričel pouk na daljavo za učence od 6. do 9. ra-
zreda. 
Za delo na daljavo smo bili veliko bolje pripravljeni 
kot v mesecu marcu. Začetni problemi zaradi pre-
obremenitve sistema so se v dveh dneh uredili in 
pouk je stekel prek videokonferenc in prek spletne 
učilnice. Pohvaliti je treba učenke in učence, ki so  v 
večini zelo vestno in z odgovornostjo pristopili k delu. 
S skupnim sodelovanjem in pripravljenostjo na dru-
gačen način dela bomo dosegli vse zastavljene cilje 
glede poučevanja. 
Zaradi zaprtja šol v pomladanskem času se je otvori-
tev državne razstave LIKOVNI SVET OTROK prestavil 

na mesec oktober. Združili smo praznovanje 15. roj-
stnega dne šole in otvoritev 52. razstave. Otroška li-
kovna dela polnijo hodnike naše šole z novo energijo 
in igrivostjo. Paleta barv in zanimivih motivov vsake-
ga mimoidočega pritegne k ogledu razstave. Upamo, 
da se bo epidemiološka slika v državi čim prej izbolj-
šala in da bodo novo razstavo lahko videli tudi ostali 
obiskovalci in sokrajani. Ob otvoritvi smo pripravili 
drugačno proslavo. Učenke in učenci krožka »Na 
odru« z mentoricama Ano Brigito Grobelnik in Vlasto 
Šuber in folklorna skupina z mentorico Mišo Ovčjak 
so proslavo posneli, zbor pod vodstvom Metke Berk 
in s korepetitorko Klementino Rednak Mežnar pa 
je zapel šolsko himno. Učenci in učenke so lahko 
proslavo 23. oktobra spremljali prek videokonferenc 
doma ali v šoli skupaj s svojimi razredničarkami.
Ravnateljica je učenke in učence ob otvoritvi in pra-
znovanju 15. rojstnega dne šole nagovorila z mislimi: 
»15 let je velik del življenja vsakega od nas, še pose-
bej vas, učenci, ki odraščate. Šola nam in vam tako 
ali drugače v veliki meri kroji življenje, postavlja vas v 
različne življenjske položaje, ki bi jih kot odrasli mo-
rali potem obvladovati. Pomaga vam, da postanete 

samostojnejši, samozavestnejši, pripravljeni na odra-
slo življenje. In to nam v veliki meri s skupnimi močmi 
tudi uspeva. Hkrati pa se moramo zavedati, da je šola 
tista vez, ki skrbi, da ne gredo v pozabo tradicije kra-
ja, občine, slovenskih šeg, navad in praznikov.
Želim, da nadaljujemo zastavljeno pot, da skupaj 
učitelji, starši in širša skupnost pomagamo,  da boste 
odrasli v samostojne, odgovorne in izobražene ljudi s 
srčno kulturo. Zato ... Kajuhovci, vse najboljše!«

oŠ KDK ŠoŠtAnJ

š o L a  i n  V R T E C

Nastopajoči      Foto OŠ KDK Šoštanj

Pevski zbor      Foto OŠ KDK Šoštanj

Vabilo       Foto OŠ KDK Šoštanj



18 l i s t 19

L I S T O P A D  2 0 2 0

amadeja kompRej beRce

Zaradi velikega števila študentov v dvorani si 
je profesor omislil miniaturni mikrofon in pred 
predavanjem vprašal:
»Ali me študentje v zadnji vrsti slišite?«
»Ja!« se je oglasil nekdo, »vendar nas ne moti 
preveč!«

***
V šoli je potekal pogovor o sanjah, Tonček 
pripoveduje:
»Sanjalo se mi je, da sem se učil matematiko 
in da sem potem dobil odlično. Kaj naj bi to 
pomenilo?«
»Da si med spanjem pametnejši.«

Študent je na izpitu. »Nisem ravno zadovoljen 
z vašim znanjem, zato izpita danes niste 
opravili,« reče profesor študentu. Študent mu 
odgovori: »Gospod profesor, naj vas opozorim, 
da ste ravno pred tem, da zagrešite prevaro.« 
Profesor začudeno pogleda študenta in vpraša: 
»Kako je to možno?« Študent mu pojasni: »Po 
kazenskem zakoniku zagreši prevaro tisti, ki 
izrabi neznanje drugega z namenom, da mu 
škoduje.«

»O, mlada gospodična. Vedno, kadar vas vidim, 
kako se smejite, vas želim povabiti k sebi.«
»Ste samski?«
»Ne, zobozdravnik sem.«

VODORAVNO
2. Opevan slovenski slap
5. Ivo Jan
7. Znanje izvajanja akrobacij
8. Odvečna maščoba
10. Stadion v Zagrebu
11. Zgodnje vino
14. Manjša žoga
16. Glavno mesto Venezuele

18. Žgalec apna
19. Ptica ujeda, kanja
21. Strah pred javnim nastopom
22. Delež odplačila, obrok
23. Štiriglava stegenska mišica
26. Naš nekdanji smučar (Bojan)
27. Ameriška zvezna država (Little Rock)
28. Prostor za sekanje drv

Šale

RAZVEDRILO
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NAVPIČNO
1. Železov oksid
2. Bližnja sorodnica
3. Homerjev ep
4. Manj rodna pšenica
6. Žena
7. Slovenski pesnik Aškerc
9. Naša pevka Nika
12. Slava
13. Poparjena jed
15. Ločitev, razdružitev
17. Izdelovalec škafov
19. Ekspert za moralna vprašanja
20. Naša celina
24. Domovina čajevca
25. Konica

R a Z V E d R i L o

Doživeli smo jesen 
v vsej njeni lepoti

Tetka jesen

š o L a  i n  V R T E C

Kateri letni čas je najlepši? V mesecu okto-
bru bi bil odgovor »jesen seveda«. Tudi v vrt-
cu smo takšnega mnenja. 
Prelepo lesketanje barv v soncu, poigravanje 
listov v vetru, polne košare naravnega materia-
la, vse to nas je vabilo, da smo raziskovali jesen 
in jo spoznavali.
V skupinah najmlajših otrok, kjer še ne moremo 
na daljše sprehode v naravo, smo vzgojiteljice 
prosile starše, da so skupaj z otroki nabrali na-
ravni material in jesenske pridelke ter jih pri-
nesli v vrtec.
V igralnicah smo si uredili kotičke, kjer so se 
otroci lahko igrali s kostanjem, storži, koruzo, 
bučami, listi in vejami. Material so nalagali v 
samokolnice in vozove, polnili z njimi lončke, 
jih vtikali v odprtine v škatlah in jih tehtali. Pos-
lušali so zgodbe iz narave in spoznali miško, 
ki je svoj dom našla v buči. Otroci so odkrivali 
tople jesenske barve, z njimi slikali in ustvarjali 
likovne izdelke, s katerimi smo vzgojiteljice pri-
pravile razstavo v skupnem prostoru.
Seveda pa je jesen najbolj pristno spoznati zu-
naj, v naravi. Starejši otroci so z raziskovalnimi 
sprehodi spoznavali jesen v gozdu, na njivi, 

pod drevesi našega igrišča ali na vrtovih. Veli-
ko so se gibali v naravi in preživljali dopoldneve 
zunaj. Naši najmlajši otroci pa so sončne dneve 
preživljali na terasi vrtca, kjer smo jim vzgojiteljice 

pripravile jesenske igrarije na prostem.
Ob vseh teh dejavnostih smo poudarek dajale 
pomenu gibanja v naravi, uživanju zelenjave in 
sadja ter počitku za naše zdravje.

Janez Kuhar – Botra jesen

Botra jesen že v deželo prihaja,
z dežjem in vetrom nam rada nagaja.
V polje in gozd je že urno zavila,
barve jesenske povsod je razlila.
S kapljico rose je barve zmešala,
kaplje dežja pa še zraven dodala.

Tudi oddelke 2. starostnega obdobja, enote 
Biba, je obiskala tetka Jesen. S seboj je prines-
la košaro, polno jesenskih pridelkov. Pridelke 
smo si dobro ogledali, z njimi ustvarjali in si 
dneve lepšali s prepevanjem jesenskih pesmi. 
Ker se ji je zelo mudilo naprej, nam je zaupala 
še dodatno nalogo. Odpraviti smo se morali na 
izlet. Jesenski izleti so se izvajali po različnih 
poteh okolice Šoštanja. Od šoštanjskega vrtca 
do vile Široko, dvorca Gutenbuchla, 

Pustega gradu in še bi lahko naštevali. Izlete 
smo si popestrili z izvajanjem različnih miselnih 
in gibalnih nalog. Na cilju smo se okrepčali s 
sadjem ( jabolki, hruškami, bananami), popili 
malo vode in se odpravili nazaj. Imeli smo se 
zelo lepo, zato bomo takšne izlete zagotovo še 
večkrat ponovili.

DAMJAnA sečKI

MAnJA božIč

Foto arhiv Vrtca Šoštanj

Foto arhiv Vrtca Šoštanj
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Zgodovinsko rezanje traku ob še bolj zgodovinskem do-
godku, ponovnem poimenovanju trga (z začasnim ime-
nom po bratih Mravljak) v Glavni trg v Šoštanju, ki se je 
dogajalo 19. septembra 2020 (že v okviru prireditev ob 
občinskem prazniku  Občine Šoštanj 30. septembru), je 
bila tako imenitna reč, da bi si jo še enkrat vtisnili v spo-
min s posnetkom. Ko je asistentka v protokolu slovesne 
prireditve prinesla škarje podžupanu Viktorju Drevu, žu-
panu Občine Šoštanj Darku Menihu in (na sredini) mali 
županji mestne skupnosti Šoštanja Urški Kurnik, je ta 
temeljito preverila, če niso škarje za brajdo ali pleh in če 
so zares dovolj nabrušene za tako imenitno dejanje. Ko je 
ugotovila, da bi bila z njimi zadovoljna tudi žnider Franc 
Trobina in aktualna šoštanjska modna šivilja Tatjana Na-
potnik, je ponosna, da ima v rokah prave škarje in platno 
(beri trak v vzorcu slovenske zastave), zarezala (itak da 
imajo dame prednost) prva. Županska kavalirja sta ji pri-
držala trak in na koncu so vsi trije ob aplavzu razredčene 
množice (previdnostni ukrepi koronavirusne prepovedi 
množičnega druženja in preventive) opravili častno in 
zgodovinsko dejanje. Glavni trg je zdaj spet tako glavna 
tema polemik, kot je bil že pred prvo prestavitvijo kipa 
Marije, pa spet po tej prenovi, bi znal omeniti glavni poz-
navalec te tematike Šoštanjčan Rajko Zaleznik. 

Rezanje le z nabrušenimi škarjami Jože MIKLAVC

Fotoanekdota 

F o T o a n E K d o T a ,  Z a d n J a  n o V i C a

Zadnja novica
Nadzorni svet Holdinga Slovenske elektrarne (HSE) je v začetku no-
vembra, točneje 3. 11. 2020, na redni seji s položaja generalnega 
direktorja energetske skupine razrešil generalnega direktorja HSE 
mag. Stojana Nikolića in na njegovo mesto za štiriletni mandat ime-
noval dosedanjega poslovnega direktorja HSE in generalnega direk-
torja Termoelektrarne Šoštanj dr. Viktorja Vračarja. 
Menjava na čelu največjega slovenskega proizvajalca energije in en-
ega od dveh stebrov slovenske energetike je nadaljevanje menjav v 
nadzornem svetu holdinga. Slovenski državni holding je namreč v vlogi 

skupščine oktobra zamenjal večino predstavnikov kapitala v nadzornem 
svetu HSE. Nikolić, ki se je na prvem javnem shodu Šaleškega EKO giban-
ja februarja 2020 v Šoštanju zavzel za pošteno in strokovno reševanje 
sosežiga SRF v TEŠ v korist obeh strani, je naredil globok vtis na polno 
dvorano nasprotnikov sosežiga. Moderatorka in mnenjska vodja giban-
ja Uršula Menih Dokl pa mu je zabrusila, da sosežiga v TEŠ, kakršnega 
načrtujejo, ne bodo doživeli nikoli.
Na javnem shodu proti sosežigu SRF v TEŠ so bili še trije, zdaj se je mag. 
Stojan Nikolić poslovil od TEŠ in prebivalcev Šaleške doline. 

Jože MIKLAVC

 Foto Jože Miklavc

Mag. Stojan Nikolić je opravil s sosežigom in pomahal v slovo TEŠ in Šaleški dolini.  Foto Jože Miklavc


